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Vairāku mēnešu garumā 
Iecavas parkā SIA «Koku 
eksperts» nodarbojās 
ar parka dendroloģisko 
inventarizāciju, kuras laikā 
novērtēja koku stāvokli, 
bioloģisko daudzveidību un 
apzināja parka kopšanas 
pasākumus. 

Inventarizāciju vadīja serti-
ficēts dendrologs, arborists un 
dabas eksperts Gvido Leiburgs.

Eksperti atzīst, ka parks 
kopumā ir maz pārveidots, ne-
sabojāts un atzīstams par vie-
nu no izcilākajiem angļu stila 
parkiem Latvijā! Mūsu parka 
senāko koku vecums ir apmē-
ram 150–200 gadi. Valdošā 
suga parkā ir parastā kļava – 

909 koki, parastais osis – 407 
un Holandes liepa – 316. Taču 
daudz ir arī tādu koku kā paras-
tie ozoli, melnalkšņi un liepas. 
Priecē secinājums, ka parkā ir 
konstatēti 16 īpaši aizsargāja-
mie koki – dižkoki.
Attēlā: par ainavisku uz-
skatāms ozols ar diviem «v» 
veidā saaugušiem stumbriem 
pie pamatnes.

Pašlaik divās Iecavas 
daudzdzīvokļu mājās – 
Dārza ielā 4 un Skolas 
ielā 1 - rit energoefektivitātes 
paaugstināšanas darbi. 
Iepriekš renovācija veikta vēl 
trijās mājās – Edvarta Virzas 
ielā 23, Skolas ielā 2 un 
Baldones ielā 2b. 
Aprēķini rāda, ka siltuma 
patēriņš šajās mājās 
ir sarucis gandrīz uz pusi. 

Dārza ielā 4 rosība ir raitāka, 

Ēku renovācijas gaitu ietekmē būvnieku attieksme
un tur paveikta aptuveni puse 
no ieplānotajiem darbiem. Jau-
nā apkures sistēma jau darbo-
jas, ir nosiltināts jumts un viena 
fasādes siena. Sienu siltināša-
nas darbus siltais laiks vēl ļauj 
turpināt, taču, ja uznāks sals, 
būvnieki ķersies klāt vēl nepa-
beigtajiem iekšdarbiem – mainīs 
kanalizācijas un aukstā ūdens 
cauruļvadus. Pašvaldības ka-
pitālsabiedrības SIA «Dzīvokļu 
komunālā saimniecība» (DzKS) 
valdes loceklis Jānis Feldmanis 
ir pārliecināts, ka mājas renovā-
cija līdz noteiktajam līguma ter-

miņam – nākamā gada maijam – 
tiks pabeigta. Arī par SIA «Kvēle» 
būvnieku darba kvalitāti būtis-
kas sūdzības nav saņemtas.

Citādi ir ar energoefekti-
vitātes paaugstināšanas pro-
jekta realizāciju Skolas ielā 1. 
Tur darbi paveikti vien aptuve-
ni 30% apjomā. «Ja būtu bijis 
normāls būvnieks, darbus jau 
varēja pabeigt oktobrī, jo mājas 
konfigurācija ir vienkārša, ne tik 
sarežģīta, kā Dārza ielā 4,» sū-
rojas J. Feldmanis. «Iespējams, 
ka darbu galvenajam būvuzņē-
mējam SIA «BKS Energy» nav 

līdzekļu atalgojuma izmaksai, 
tādēļ strādnieku brigādes ātri 
vien no objekta aizbēg. Kopš re-
novācijas uzsākšanas nomainī-
jušies jau pieci darbu vadītāji, 
un līdz ar viņiem arī strādnieku 
brigādes. Tuvākajā laikā lemsim 
par līguma nosacījumu mai-
ņu, kas ļautu mums samaksāt 
apakšuzņēmējiem par padarīto 
bez starpniecības ar galveno uz-
ņēmēju. Tas ir vienīgais risinā-
jums, lai būvobjektu nodotu lai-
kā un izvairītos no sankcijām,» 
tā J. Feldmanis.

Iecavas parks – viens no 
izcilākajiem Latvijā
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Jāmācās saglabāt un prezentēt

24. novembrī Vides aizsardzības 
un reģionālās attīstības 
ministrijā notika seminārs par 
Eiropas ainavu konvencijas 
ieviešanas aktualitātēm. 
Iecavas novadu tajā pārstāvēja 
pašvaldības dārzkopības 
speciāliste Sarmīte Avota.

Semināra dalībnieki uzzināja 
par konkursam «Eiropas Padomes 
ainavu balva» iesniegtajiem pro-
jektiem. Konkursa mērķis ir ap-
balvot praktiskās iniciatīvas, kas 
būtu ņemamas par piemēru aina-
vu kvalitātes mērķu sasniegšanā 
Eiropas ainavu konvencijas da-
lībvalstu teritorijās.  Izvirzīt balvai 
var pirms trim gadiem realizētus 
projektus, kuri šādu laika posmu 
arī turpina darboties. No četriem 
iesniegtajiem pieteikumiem tālāk 
uz Eiropas konkursu tiek virzīts 
Kuldīgas projekts, jo tur paši iedzī- 
votāji daudz darījuši un aktīvi  
iesaistījušies - rīkojuši talku, tī-
rījuši upi. Kuldīgu kā pievilcīgā-
ko dzīves un tūrisma vidi min arī 
Sarmīte, jo katru gadu šajā pilsētā 
rodas kāds pamanāms un pievil-
cīgs jaunums un tā šķietot dzīvā-
ka par daudz izslavēto Ventspili.

 Jēkabpilieši savā projektā at-
jaunojuši padomju laika estrādi 
un daļēji applūstošo saliņu, savu-
kārt Cēsīs uzsvars likts uz parka 
un pils saikni. «Cēsnieki ieviesu-
ši tradīciju 11. novembrī no sve-
cītēm izlikt Latvijas kontūru un 

projicēt attēlus uz pils mūriem,» 
stāsta iecavniece. «Lai gan ārval-
stu investori pauduši gatavību 
attīstīt šo teritoriju, uzbūvējot arī 
modernu koncertzāli, pašvaldība 
nostājusies pret, jo gribot saglabāt 
vēsturisko ainavu. Arī mums, do-
mājot par Iecavas parka attīstību, 
būtu jāatceras - var jau daudz ko 
jaunu tur sataisīt, bet nevajadzē-
tu sabojāt ainavu, jāsaglabā vēs-
turiskais.» 

S. Avota pārliecinājusies, ka 
mūsu valstī tomēr ir daudz cil-
vēku, kuri satraucas un iestājas 
par latvisko vērtību saglabāšanu. 
«Latvijā ir daudz skaistu vietu, bet 
mēs nemākam par to pārliecināt 
citus, kaut paši degam par savu 
ideju,» tā ir vēl viena atziņa, ko no-
stiprinājusi klātbūtne seminārā. 
Tieši prezentācija ir ļoti svarīga, 
bet Eiropas konkursi rāda, ka šajā 
aspektā mēs vēl ievērojami atpa-
liekam no citām valstīm.  

Seminārā izklāstīta arī Baldo-
nes novada pieredze meža izman-
tošanas plānošanā, kā sadarbībā 
ar VAS «Latvijas valsts meži» tiek 
ierobežota mežu izzāģēšana, lai 
nebojātu ainavu. Vidzemes plā-
nošanas reģiona pieredze starp-
tautiskajā projektā HISTCAPE liek 
aizdomāties par to, cik svarīgi ir 
pārliecināties, kā uz papīra skais-
ti uzzīmēts projekts izskatīsies 
dabā, nostāties konkrētajā vie-
tā, kur paredzēts būvēt vai citādi 
mainīt ainavu, un tad izvērtēt plā-
noto. 

Parkā pēdējos gados ir iestā-
dītas sarkanās kļavas, trīsērķš-
ku gledīčijas, sudraba liepas un 
citi koki, kuri raksturoti kā retu 
taksonu jaunie koki. Iespējams, 
arī iecavnieki būs ievērojuši, ka 
parkā dzīvo divi īpatnēji, ainaviski 
koki – ozols ar diviem «v» veidā sa-
augušiem stumbriem un Eiropas 
lapegle ar īpatnējiem zaru saau-
gumiem. 

Parku raksturo augsta biolo-
ģiskā daudzveidība – dažādas sū-
nas, ķērpji un dzīvās radības. Ņe-
mot vērā daudzos koku dobumus, 
eksperti pieļauj, ka parkā ligzdo 
meža un/vai ausainā pūce. Bez 
ievērības nepaliek arī plašā krau-
ķu kolonija. Kā norāda eksperti, 
tad putnu izšaušana, koku nozā-
ģēšana nav risinājums un nedos 
vēlamo efektu. Ir jāizvērtē iespēja-
mie preventīvie pasākumi putnu 
atvairīšanai. 

Latvijā pārsvarā ir sastopami 
angļu ainavu tipa parki, bet vēr-

tības un platības ziņā līdzīgi ir, 
piemēram, Alūksnes un Elejas 
muižu parki. Salīdzinot ar Kaz-
dangas muižas parku, kura pla-
tība ir 173 hektāri un konstatēto 
kokaugu skaits arī daudz lielāks, 
Iecavas parks varētu šķist neliels, 
tomēr tas ir lielāks un bagātāks 
par lielāko daļu Latvijas ainavu 
parku, iespaidos par parku dalās 
G. Leiburgs.

Ir secināts, ka parkā atrodas 
arī mazvērtīgi un nevērtīgi koki, 
kuriem ir rekomendējama likvi-
dēšana gan tā stāvokļa, gan aina-
vas kopšanas nolūkos. Daudziem 
kokiem, piemēram, ošiem ir kon-
statētas sēņu bojājumu pazīmes 
pie stumbriem, kas ir ļoti bīstams 
faktors - pastāv koku izgāšanās 
risks, jo saknes praktiski ir notru-
pējušas. Daļai sabiedrības priekš-
stats par koku izzāģēšanu ir nega-
tīvs, tāpēc jautāju ekspertam viņa 
viedokli šajā jautājumā. G. Lei-
burgs norāda, ka vispirms jādo-
mā par bīstamo koku kopšanu vai 
nozāģēšanu. Nākamā prioritāte ir 

Iecavas parks – viens no izcilākajiem Latvijā
koku izzāģēšana retināšanas no-
lūkos, lai nodrošinātu vērtīgajiem, 
perspektīvajiem kokiem dzīves tel-
pu, turklāt arī mežā veic sastāva 
kopšanas cirtes. Protams, visus 
izcērtamos koku vienā paņēmienā 
nevajadzētu izcirst, tas darāms pa 
kārtām, stāsta G. Leiburgs.

Neapšaubāmi, ir jārūpējas par 
koku sēšanu un stādīšanu, taču 
ļoti kritiski jāvērtē to stādīšana  
ainaviskajās laucēs, iespēju robe-
žās tās ir jāatstāj neaizstādītas, 
saglabājot ainavu parkam rak-
sturīgās aprises, konstatēts pētī-
jumā. 

Koku inventarizācijā ir apse-
koti 2572 koki, fiksēts katra koka 
latīniskais un taksona latviskais 
nosaukums, apkārtmērs, vainaga 
platums, augstumklase, vecum-
posms, vitalitāte, koka vērtība, 
stāvokļa novērtējums, kopšanas 
pasākumi, slimības ierosinātāji, ja 
tādi ir. Iegūta informācija arī par 
īpaši aizsargājamām sugām, kā 
arī koku dendroloģisko, kultūr-
vēsturisko un ainavisko vērtību.

Iecavas parka dendroloģiskā 
inventarizācija ir uzskatāma par 
pirmo posmu parka teritorijas at-
tīstības koncepcijas izstrādē. Nā-
kamgad pašvaldība īstenos metu 
konkursu, kas ļaus izvēlēties la-
bāko risinājumu parka labiekār-
tošanai no vides kvalitātes vie-
dokļa. Tiks ņemti vērā saņemtie 
iedzīvotāju priekšlikumi par teri-
torijas attīstību, taču svarīgi atce-
rēties, ka muižas apbūve ar par-
ku ir Valsts nozīmes arhitektūras 
piemineklis un, vērtējot ieceres, 
būs jāņem vērā Valsts kultūras 
pieminekļu aizsardzības inspekci-
jas viedoklis. 

Saskaņā ar Iecavas novada 
attīstības programmu 2013.- 
20l9. gadam, Iecavas parka lab- 
iekārtošanu plānots veikt laikā no 
2015. līdz 2020. gadam.

Iecerēts, ka nākamgad pašval-
dība organizēs iedzīvotājiem lek-
ciju, kurā būs iespēja uzzināt par 
pētījuma rezultātiem un iespēja-
majiem koku kopšanas pasāku-
miem parkā. 

Beata Logina
Uzziņai

2000. gadā Eiropas Padome pieņēma Eiropas ainavu  
konvenciju, kuras mērķis ir veicināt ainavu aizsardzību,  
pārvaldību un plānošanu, kā arī organizēt sadarbību par  

ainavu jautājumiem Eiropā. Pieņemot  likumu «Par Eiropas 
ainavu konvenciju», 2007. gada 18. aprīlī šo konvenciju  
ratificēja arī Latvijas Republikas Saeima. Latvijas ainavu  

politikas mērķis ir  daudzfunkcionālas un kvalitatīvas ainavas, 
kas visā Latvijā uzlabo cilvēku dzīves kvalitāti, veicina vietu, 
reģionu un valsts ekonomisko aktivitāti un atpazīstamību,  

kā arī nodrošina bioloģisko daudzveidību. 

2014. gada konkursam «Eiropas Padomes ainavu balva»  
iesniegtie projekti: 

• Kultūrvēsturiskā ainava Cēsu pils parkā 

• Krustpils jeb Ādamsona saliņa (Jēkabpils pašvaldība) 

• Kuldīga, pilsēta Ventas ielejā – unikālās ainavas  
    saglabāšana nākamajām paaudzēm 

• Šaursliežu dzelzceļa ekspozīcijas attīstība Ventspilī

Iecavas novada dome sadarbībā ar biedrību ‘‘RaDam’’ aicina 
28. novembrī plkst. 18 Iecavas kultūras nama mazajā zālē 

‘‘MAZĀ, MELNĀ KLEITIŅA. PĀRVĒRTĪBAS’’ - 
pārvērtību vakars, uz kuru aicinātas 

visu vecumu daiļā dzimuma pārstāves. 
Tērpu dizainere Daiga Latkovska stāstīs par iespējām ar 

aksesuāriem mainīt tērpa noskaņu.  Radoša darbošanās, padomi.
Vēlama ierašanās vienkrāsainā kleitā. Dalība - bez maksas.
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Deputātu sēdes un apmeklētāju 
pieņemšanas laiks decembrī
Pirmdien, 1. decembrī,
plkst. 8-12 (katru pirmdienu) pieņem izpilddirektors  
M. Veinbergs
plkst. 14-18 (katru pirmdienu) pieņem domes  
priekšsēdētājs J. Pelsis
Otrdien, 2. decembrī,
plkst. 8.00 Izglītības, kultūras un sporta komitejas sēde
plkst. 10-12 pieņem deputāts V. Gailums
Pirmdien, 8. decembrī,
plkst. 10-12 pieņem arhitekte D. Putna 
plkst. 16-17 pieņem Attīstības komitejas  
priekšsēdētājs A. Mačeks
plkst. 18-19 pieņem deputāti A. Avots, E. Circenis, A. Vītola   
un A. Grundmanis
Otrdien, 9. decembrī,
plkst. 8.30 domes sēde
plkst. 14.00 Veselības un sociālo jautājumu komitejas sēde
Trešdien, 10. decembrī,
plkst. 10-12 pieņem deputāts S. Pašukovs
Ceturtdien, 11. decembrī,
plkst. 12-13 pieņem deputāts J. Siugalis
plkst. 14.00 Dzīvokļu un īres komisijas sēde
plkst. 16-17 pieņem Izglītības, kultūras un sporta komitejas  
priekšsēdētājs J. Krievs
Otrdien, 16. decembrī, 
plkst. 15-17 pieņem Veselības un sociālo jautājumu komitejas 
priekšsēdētāja A. Zaķe
Trešdien, 17. decembrī,
plkst. 14-15 pieņem deputāti J. Pastars un P. Bite
plkst. 15.00 Attīstības komitejas sēde
Ceturtdien, 18. decembrī,
plkst. 15.00 Administratīvās komisijas sēde 
Pirmdien, 29. decembrī,  
plkst. 8.00 Finanšu komitejas sēde 
plkst. 10.00 domes ārkārtas sēde
plkst. 13-14 pieņem deputāts J. Ludriķis

Novada domē 

Annija Jakovļeva 
domes sabiedrisko attiecību 
speciāliste

Ozolu ielā 
uzstādīs zīmi 
«Apstāties 
aizliegts»
Attīstības komiteja 
19. novembra sēdē izskatīja 
pašvaldības dārzkopības 
speciālistes S. Avotas 
iesniegumu, kurā lūgts rast 
risinājumu ozolu alejas 
aizsargāšanai. 

Ozolu ielā esošā aleja ir Lat-
vijas Republikas dabas aizsar-
gājams objekts. Blakus atrodas 
pirmsskolas izglītības iestāde 
«Dartija», un liela daļa vecāku, 
vedot bērnus uz un no bērnu-
dārza, novieto automašīnas 
tuvu pie ozoliem, tādēļ tiek bo-
jātas koku saknes. Komitejas 
deputāti vienojās, ka pagaidu ri-
sinājums ir zīmes «Apstāties aiz-
liegts» izvietošana, nākotnē iece-
rēts apsvērt variantu par Ozolu 
ielas paplašināšanu. 

Par uzbrauktuves 
izbūves iespējām
25. novembrī Finanšu 
komiteja un citi domes 
administrācijas darbinieki 
uzklausīja SIA «M.A.-Taka» 
piedāvājumu izbūvēt Pārupes 
tilta ratiņu uzbrauktuvi. 

Esošās kāpnes ir izbūvētas 
ar tādu slīpumu, kas nodroši-
na tikai gājējiem ērtu un drošu 
kāpšanu, taču neatbilst ratiņu 
stūmēju un invalīdu drošībai, jo 
šim mērķim ir par stāvu. Uzņē-
muma pārstāvji prezentēja divus 
variantus. Pirmajā uzbrauktuvi 
būvētu no metāla konstrukci-
jām, otrā – no impregnētu koka 
dēļu klāja. Skicē uzbrauktuve ir 
attēlota kāpņu kreisajā malā un 
ir 112 metrus gara. Aptuvenās 
izmaksas svārstās no 82 000 līdz 
138 000 eiro atkarībā no būvnie-
cības materiāla. Deputātu do-
mas šajā jautājumā dalījās, bet 
komiteja konceptuāli vienojās, 
ka vispirms ir jāveic statistikas 
pētījums, kurā noskaidrotu, cik 
iedzīvotāju – kājāmgājēji, riteņ-
braucēji, māmiņas ar ratiņiem 
un invalīdi – šķērso tiltu.  

Kultūras namā 
aplūkojama 
fototehnikas izstāde
No 25. novembra līdz  
12. decembrim Iecavas 
kultūras namā var apskatīt 
Jura Zborovska fotoaparātu 
kolekciju - vairāk nekā  
100 kameras no 11 valstīm. 
Tas ir ceļojums fototehnikas 
vēsturē no 19. gadsimta 
sākuma.

Juris Zborovskis dzimis 
1984. gadā, absolvējis Jelgavas 
Amatniecības vidusskolu (Jel-
gavas tehnikumu). Kolekcionē-
šanas pirmsākumi meklējami 
1999. gadā. Sākotnēji viņš no-
darbojās tikai ar numismātiku 
un bonistiku (monētu un bank-
nošu kolekcionēšanu). Paralēli 
jau ilgus gadus aizraujas ar antī-
ku fotoaparātu un filmu kameru 
kolekcionēšanu.

Izstādē var apskatīt projek-
torus, gaismas mērierīces, foto-
grāfiju attīstīšanas iekārtas un 
citus foto aksesuārus. Iekārtots 
arī foto stūrītis, kur var iejusties 

fotogrāfa lomā.
«Kolekcijas pirmsākumi datē-

jami aptuveni pirms 10 gadiem, 
kad kāds draugs man dzimšanas 
dienā uzdāvināja vecu fotokame-
ru, kas kļuva par piemēru citiem, 
un tā es katru gadu tiku apdāvi-
nāts ar kaudzi vecas fototehni-
kas. Lai gan pats ar fotogrāfijām 
esmu uz «jūs», laikam ejot, sāku 
iedziļināties un izpētīt savas dā-
vanas, līdz atskārtu, ka vairs ne-
varu iziet no mājas bez liekiem 
30 eiro, baidīdamies palaist ga-
rām kādu izdevīgu darījumu. Kā 
jebkura svarīga lieta mūsu dzīvē 
ievieš zināmas pārmaiņas, tā arī 
šī kolekcija ir izdaiļojusi manu 
dzīvokli ar daudziem skaistiem 
plauktiem, un viesu mulsinā-
šanai esmu pat tualetē ievieto-
jis video novērošanas kameru 
(nestrādājošu), kā arī galvaspil-
sētas apmeklējums nav iedomā-
jams bez «Latgalītes» apmeklēju-
ma,» stāsta J. Zborovskis. 

LATVIJAS PASTĀ ABONĒ «IECAVAS ZIŅAS»  
VISMAZ 3 NĀKAMĀ GADA MĒNEŠIEM  

UN SAŅEM IECAVAS NOVADA KALENDĀRU!
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Beata Logina

Skolas ielā 1 darbi rit gausi.
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Iecavas novada domes 
lauksaimniecības organizatore 
aicina pieteikties uzņēmējus, 
lauksaimniekus un citus 
interesentus, kuri vēlas 
piedalīties seminārā  
8. decembrī un 15. decembrī.

Lektore: Sandra Pallo-Enika.  
Plānotais ilgums: 4-5 stundas. 
Dalība - bez maksas. Pieteikša-
nās, zvanot pa tālr. 27842568 
lauksaimniecības organizatorei 
Rutai. 

Novada 
uzņēmējiem 

organizē 
bezmaksas 
seminārus

 
Datums

 
Tēma

 
Piezīmes

 
Metodes

8. decembrī 
plkst.10.00 

Iecavas novada 
domes zālē  

5. stāvā

Sociālie tipi 
un saskarsme 

problēmsituācijās

 
Iepazīsim dažādus sociālos tipus 

(kareivis, saimnieks, dāvana, 
mūza). Noteiksim savu tipoloģiju. 
Iepazīsim dažādus problēmcilvēku 

tipus un sapratīsim kā veidot 
komunikāciju ar viņiem.

 
Īsa lekcija, 

filmu fragmenti, 
diskusijas, grupas 

darbs.

15. decembrī 
plkst.10.00 

Iecavas novada 
domes zālē  

5. stāvā

Personības izpēte 
un attīstība

 
Personības testa aizpildīšana 
un savas personības izpēte 

(līdera potenciāls, pašapziņa, 
atbildība, motivācija, personības 

brieduma vērtējums). Neapzinātās 
motivācijas izpēte. Savu stipro un 
vājo pušu noteikšana. Attīstības 

plāna izveidošana.

 
Īsa lekcija, testi, 

diskusijas un 
individuālās 

konsultācijas.

Ēku renovācijas gaitu ietekmē būvnieku attieksme

Mājā ir nomainīta apkures 
sistēma, nosiltināts jumts, pag-
rabs un gala sienas, daļēji no-
mainīti logi. Būvniekiem vēl jā-
noņem balkonu margas, jāveic 
abu fasādes sienu siltināšana 
un jāpiestiprina atpakaļ balko-
nu margas. Būvdarbi jāpaveic 
līdz nākamā gada aprīlim.  

Pavisam pašvaldības kapi-
tālsabiedrības SIA «Dzīvokļu 
komunālā saimniecība» apsaim-
niekošanā ir 18 daudzdzīvokļu 
mājas, un pēc darbu pabeigša-
nas piecās no tām būs veikta 
renovācija, ievērojami uzlabojot 
gan energoefektivitāti, gan ēkas 
izskatu. Ir vairāki nosacījumi, 
kas ierobežo raitāku renovācijas 
gaitu Iecavā. Piemēram, iedzīvo-
tāju parādi par saņemtajiem pa-
kalpojumiem. Lai saņemtu ban-
kas kredītu projekta realizācijai, 
tiek izvērtēta mājas iedzīvotāju 
maksātspēja ilgtermiņā, tādēļ 
svarīga ir maksājumu disciplī- 
na – lielākajai daļai komunālo 
maksājumu jābūt samaksātai. 
Konkrētus procentus nosaka 
katra kredītiestāde. 

Uz ES jaunā plānošanas pe-
rioda (2014-2020) finansējumu 
siltumnoturības uzlabošanas 
pasākumiem pagaidām cer vēl 
divas daudzdzīvokļu mājas - Ed-
varta Virzas ielā 28 un Tirgus 
ielā 9. Visa nepieciešamā do-
kumentācija ir jau sagatavota 
iesniegšanai un gaida konkursa 
izsludināšanu, kas plānota nā-

kamā gada sākumā. Uzreiz gan 
jāuzsver, ka jaunajā ES plāno-
šanas periodā ēku siltināšanai 
paredzēts citāds līdzfinansē-
juma modelis un ne tik dāsns, 
kā līdz šim. Tas nozīmē, ka tie 
dzīvokļu īpašnieki, kuri jau pa-
spējuši renovēt savu dzīvojamo 
māju, ir lielāki ieguvēji. 

* Aprēķinam izmantoti SIA «Iecavas siltums» dati. Aprēķins ir 
aptuvens, jo kopējo siltumenerģijas patēriņu ietekmē dažādi 
faktori: klimatiskie apstākļi (āra gaisa temperatūra apkures 
sezonas laikā), karstā ūdens patēriņš, iedzīvotāju paradumi 
(cik siltās telpās viņi vēlas uzturēties un cik rūpīgi izturas pret 
siltumenerģijas taupīšanu) un citi.

Daudzdzīvokļu  
māja

Siltumenerģijas patēriņa 
samazinājums pēc renovācijas*

Edvarta Virzas 23 45,7%

Baldones 2b 49%

Skolas 2 40,83%

Anta Kļaveniece



5. 2014. gada 28. novembrī

Anta Kļaveniece

Šoruden Iecavas veselības 
centrā darbu uzsāka neiroloģe 
Astra Bērziņa (attēlā). 
Pacientus daktere pieņem 
pēc individuāla grafika un 
galvenokārt strādāt Iecavā 
aicināta, lai, veicot strādājošo 
obligātās veselības pārbaudes, 
cilvēkiem nebūtu jāmēro 
ceļš pie neirologa uz Bausku 
vai Jelgavu. Pēc individuāla 
pieraksta viņa sniedz arī 
maksas konsultācijas 
neiroloģijā. 

Neirologa pacienti ir cilvēki ar 
asinsrites traucējumiem, centrā-
lās un perifērās nervu sistēmas 
saslimšanām, veģetatīvo distoni-
ju, galvassāpēm, galvas un mu-
guras smadzeņu iekaisumiem, 
spondilozi, kakla un jostas daļas 
radikulītu, muguras sāpēm, au-
dzējiem un citām saslimšanām. 
Bieži vien cilvēki jauc neirologa 
un psihiatra darbošanās sfēru, 
tādēļ daktere skaidro atšķirību. 
Neirologs ārstē fizioloģiskas sa-
slimšanas, kas izraisa sāpes, rei-
boņus, līdzsvara traucējumus, 
tirpšanu, vājumu, trīci. Psihiatrs 
ārstē mentālas saslimšanas, kas 
ir saistītas ar cilvēka psihisko 
stāvokli, piemēram, dažādas nei- 
rozes, garastāvokļa svārstības, 
trauksmi, nomāktību, šizofrēni-
ju. Taču bieži gadās, ka abiem 
speciālistiem ir jāsadarbojas.

Nevēlas ieslīgt rutīnā
A. Bērziņa ceļu uz Iecavu 

mēro no Jelgavas. Tur viņa strā-
dā gan ambulatori, pieņemot 
pacientus pilsētas poliklīnikā, 
gan Jelgavas pilsētas slimnī-
cā. Neiroloģei ir arī sava privāt-
prakse. Ar darbu Iecavā viņa vēl 
mēģina aprast un šo sauc par 
meklējumu laiku, lai tuvākajā 
laikā izlemtu, vai ceļā pavadītās 
stundas atsver ieguvumu. Pa-
gaidām ieguvumu viņa saskata 
pieplūstošajā enerģijā, ko ikreiz 
dod jaunas vietas apgūšana. Sa-
vulaik viņa strādājusi arī Dobelē 
un Jaunķemeros.      

Vislabāk dakterei patīk darbs 
stacionārā. Tas gan rada lielu 
stresu, jo ambulatora apstākļos 
lēmums var būt nesteidzīgs, bet 
slimnīcā bieži vien lēmums jāpie-
ņem nekavējoties. Tomēr slim-
nīcā gūstamas arī patīkamas 
izjūtas, jo liela daļa saslimšanu 
beidzas veiksmīgi – ar izārstēša-
nos. «Slimnīcas stress dod ne-
pieciešamo devu adrenalīna, kas 
neļauj ieslīgt rutīnā un dzen dzī-
vē uz priekšu. Tāpat darbs slim-

Neirologa profesijā ievadījusi laimīga nejaušība

nīcā labāk attīsta ārsta intuīciju 
un ļauj uzkrāt pieredzi,» teic A. 
Bērziņa. 

Slimības mēdz 
spēlēt paslēpes
Uz jautājumu, kuras ir tās 

viltīgākās slimības, kas mēdz 
maskēties, daktere atbild, ka 
tādi ir asinsrites traucējumi, jo 
aiz tiem var slēpties dažādas sli-
mības, arī galvas un muguras 
sāpju cēloņi var būt ļoti atšķirī-
gi. Tāpat vienai slimībai var būt 
neskaitāmas atšķirības. «Tieši 
tāpēc ir liels prieks, kad ir izde-
vies uzstādīt precīzu diagnozi un 
veikt nepieciešamo ārstēšanu. 
Tā manā darbā ir tā mazā laimes 
sajūta,» teic A. Bērziņa. «Katrs 
cilvēks ir kā mīkla, kuru nākas 
atminēt pamazām, un diagnozi 
jāmēģina salikt no maziem ga-
baliņiem kā puzli. Ja tas neizdo-
das, tad cilvēks jāsūta tālāk uz 
papildu izmeklējumiem.» Dakte-
re priecājas, ka arvien attīstās 
diagnostikas iespējas un jaunās 
tehnoloģijas, kas nodrošina sa-
darbību ar Rīgas neiroķirurgiem 
un radiologiem, nemērojot ceļu 
uz Rīgu. 

Daktere novērojusi, ka ko-
pumā cilvēki slimo vairāk un 
komplicētāk. Viņa to saista ar 

pārmaiņu laiku: «Pāreja no vie-
nas valsts iekārtas uz citu devu-
si daudz vairāk iespēju un brī-
vības, taču, ja pašam cilvēkam 
nav iniciatīvas meklēt savu vietu 
dzīvē, tad ir bēdīgi, jo nav vairs 
lielā Ļeņina, kas pasaka priekšā, 
kā jābūt un kas jādara. No tā ro-
das stress, jo daudzi nespēj no-
drošināt savas pamatvajadzības. 
Bet stress rada psihosomatiskas 
un onkoloģiskas saslimšanas. 
Arī konkurence rada iespēju 
augt un attīstīties, bet tajā pašā 
laikā nepārtrauktu stresu par 
savu vietu.» Tāpat arvien rodas 
arī jaunas slimības, kas saistītas 
ar neiroimunoloģiju. Nevarot gan 
apgalvot, ka šo slimību agrāk 
nebija, vienkārši tagad ir iespēja 
tās diagnosticēt un atpazīt, pie-
mēram, izkaisīto sklerozi vai da-
žādas epilepsijas formas. 

Trāpījusi simtniekā
Ar profesijas izvēli A. Bērziņa 

ir gandarīta un teic, ka ar to trā-
pījusi dzīves mērķa simtniekā. 
Viņa gan piebilst: «Ārsts - tā ir 
īpaša profesija, jo cilvēki ir jāmīl 
un jāmīl arī savs darbs.» Profe-
sijas izvēli veicinājuši vecāki, jo 
mamma bijusi medicīnas māsa, 
bet tētis – sporta skolotājs. Astra 
gribējusi apvienot abas šīs jo-

mas un kļūt par sporta ārsti, 
taču ceļš uz Tartu, kur tolaik 
varēja apgūt šo profesiju, šķitis 
pārāk tāls, tāpēc iestājusies Rī-
gas medicīnas institūtā (tagad 
Rīgas Stradiņa universitāte). 
Kad bija jāizvēlas specialitāte, 
Astra bija tikko apprecējusies 
un pārcēlusies uz dzīvi pie vīra 
Ventspilī. Tur vienīgā vakance 
bija neirologs, un tas arī noteica 
specialitātes izvēli. «Tā bija liela 
nejaušība, par ko esmu ļoti prie-
cīga. Neiroloģija ir ļoti interesan-
ta specialitāte. Iemīlēt profesiju 
palīdzēja arī institūta pasniedzē-
ji – profesore Ģertrūde Eniņa un 
dakteris Spektors, kas visu sali-
ka kā pa plauktiņiem un aizrāva 
ar savu enerģiju.» 

Desmitos vakarā 
var noskriet krosiņu
Taču arī ārstiem ir nepiecie-

šams laiks atpūtai, jo profesija 
ne tikai uzlādē, bet arī izsmeļ, 
ik dienas liekot sastapties ar 
negatīvām emocijām – sāpēm, 
uztraukumu un arī nāvi. Uz 
jautājumu, kas palīdz atbrīvo-
ties no ikdienas darbā uzkrātā 
smaguma, daktere Bērziņa at-
bild: «Man ir ļoti jauka ģimene. 
Mājās mani saprot, ka darbs ir 
pāri visam. Priecājos, ka mam-
ma un tētis vēl ir dzīvi un varu 
ar viņiem izrunāties. Bērni ir jau 
lieli, bet prot man sagādāt prie-
ku, dzīvē neatlaidīgi tiecoties uz 
priekšu un atbraucot ciemos. 
Man ir labi un īsti draugi, ar ku-
riem cenšamies kopā pavadīt lai-
ku ar domu, ka katra nodzīvotā 
diena ir prieks. Man apkārt ir arī 
daudz labu kolēģu. Diezgan liela 
loma manā dzīvē ir sportam un 
aktīvam dzīvesveidam. Pat de-
viņos vai desmitos vakarā varu 
noskriet krosiņu, eju uz ūdens  
aerobiku un peldēt. Vismaz vie-
nu reizi gadā cenšamies aiz-
braukt uz kalniem paslēpot, bet 
man patīk arī distanču slēpoša-
na, cik nu mūsu ziemas to ļauj. 
Abi ar vīru esam aktīvi operas, 
teātru un koncertu apmeklētāji. 
Viens no pēdējiem braucieniem 
bija uz Rēzekni, kur Latgales 
vēstniecībā «Gors» notika Vestar-
da Šimkus koncerts. Arī citiem 
iesaku priecāties par tām lietām, 
kas viņiem ir, nevis nepārtraukti 
domāt, ko es varu mainīt. Mēģi-
nāt saprast, ieklausīties, varbūt 
pat nedaudz piekāpties, nevis 
uzstāt – es tā domāju, un tā tam 
jānotiek, jo, skatoties uz kādu 
lietu, katrs to redzam citādi, at-
karībā no pieredzes, audzināša-
nas, izglītības. Vairāk smaidīt un 
teikt labus vārdus!» 
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Lekcijas apmeklētāji 
skatīja speciāli gatavotu 
video attēlu prezentāciju 

un Elgas Grīnvaldes gleznu 
izstādi.

Rolands Radziņš
Iecavas luterāņu draudzes mācītājs

Gaidot Adventu

Pusotrā stundā cauri 11 gadsimtiem

Ar Mūžības svētdienas 
dievkalpojumu un Svecīšu 
svētbrīdi Sila kapos  
23. novembrī noslēdzās 
Baznīcas liturģiskais gads.  
30. novembris šogad jau ir 
Adventa pirmā svētdiena.

Advents atnāk ar vēsti par 
Kristu - Dievs pasauli tā mīlējis, 
ka devis tai savu vienpiedzimušo 
Dēlu, lai neviens, kas viņam tic, 
nepazustu, bet dabūtu mūžīgo 
dzīvību. Evaņģēlija vēsts ir stāsts 
par to, kā visuaugstais Dievs iz-
vēlējās solidarizēties ar mums 
un kļūt mums līdzīgs, lai kopā 
ar mums nestu cilvēciskās eksis-
tences nastu.

Kāds ir bijis aizejošais gads 
Iecavas luterāņu draudzei?  Šo-
gad baznīcā ir notikušas ļoti 
daudzas bērnu kristības. Vecā-
ki, krustvecāki savus bērnus ir 
veduši pie altāra, lai saņemtu 
svētās Kristības sakramentu. 
Tā ir skaista šodienas ticības 
zīme, jaunie vecāki meklē Dieva 
svētību sev un saviem bērniem. 
Savukārt Baznīcas aicinājums 
ir palīdzēt izskaidrot un saga-
tavoties šim notikumam. Baz-
nīcā ir noteikta kārtība, kā tas 
notiek. Svētā Kristība ir Dieva 
žēlastības līdzeklis, caur kuru 
tiek dāvāta pestīšana. Ļoti bieži 
bērnu kristība pašiem vecākiem 
ir palīdzējusi labāk saprast savu 
vietu Dieva priekšā. Šim laikam 
raksturīgi, ka jauni cilvēki meklē 

autentiskāku garīgo dzīvi. Tā ir 
viena no Iecavas draudzes svēt-
dienas dievkalpojuma lūgšanām 
par mūsu bērniem un jaunie-
šiem, lai viņi būtu laimīgi un 
Dieva svētīti.  

Baznīcā ir notikuši daudzi 
pasākumi, koncerti, piemēram, 
Vasarsvētku festivāls, kurš ilga 
trīs dienas, Zemgales ērģeļu die-
nas koncerti, dalība Muzeju nak-
tī, draudzes ansambļa viesoša-
nās kaimiņu draudzēs. Turpinās 
radoša sadarbība ar mūzikas 
skolu.

Adventa dievkalpojumi tradi-
cionāli luterāņu baznīcā tiek ba-
gātīgi kuplināti ar mūziku.

Pirmajā Adventē, 30. novem-
bra dievkalpojumā, pie mums 
viesosies dziedātāja un altiste 
Daina Kasperoviča. Šajā pēcpus-
dienā draudzes ansamblis dosies 
uz Adventa ieskandināšanas va-
karu Bauskā.

Otrajā Adventē, 7. decembra 
rītā, baznīcā skanēs Dārziņsko-
las jauno mākslinieku balsis.

Adventa trešajā svētdienā, 
14. decembrī, mūsu viesi būs  
Iecavas Mūzikas un mākslas 
skolas solisti skolotājas Kristī-
nes Circenes vadībā.

Ceturto Adventi, 21. decem-
bri, sagaidīsim ar vairākiem 
skaitliski lieliem kolektīviem. 
Dievkalpojumu kuplinās Rī-
gas Latviešu biedrības koris  
ERELBE  draudzes ērģelnieces 
Zaigas Lazdiņas-Radziņas va- 
dībā, bet plkst. 13:30 baznīcā 
skanēs Iecavas Mūzikas skolas 
Ziemassvētku koncerts.

Ziemassvētku dievkalpojums 
24. decembrī notiks plkst. 18.00.

Zvaigznes dienas dievkalpo-
jumā, 11. janvārī, ciemos gai-
dām Mežotnes pagasta vokālo 
ansambli MĒS Lindas Razalins-
kas vadībā. 

Atskatīties vēsturē un 
ieraudzīt, kā senais kultūras 
mantojums atbalsojas 
mūsdienās - tādu iespēju 
iecavniekiem piektdienas, 
21. novembra, vakarā 
piedāvāja māksliniece 
Elga Grīnvalde.

Tā bija jau otrā lekcija iz-
glītojošajā ciklā «Māksla cauri 
gadsimtiem», kuru sadarbībā ar 
Iecavas novada domes Izglītības 
nodaļu organizē biedrība «Ra-
Dam». 

Vakara plašā tēma «Viduslai-
ki. Renesanse» māksliniecei izvir-
zīja sarežģītu uzdevumu: pusotrā 
stundā aptvert teju 11 gadsim- 
tus - no Romas impērijas sabru-
kuma un barbaru mākslas 5. gad- 
simtā līdz vēlīnajai renesansei 
un manierismam 16. gadsimtā. 
Saprotams, ka lekcijai atvēlētais 
laiks ļāva parādīt, kā teica E. Grīn- 
valde, tikai «pašas virsotnītes» un 
vērst uzmanību uz katra stila, 
katras skolas «rokrakstu».

Mūsu laikos ikvienam pieeja-
mie interneta resursi acumirklī 
aiznes uz citu gadsimtu, uz citu 
vietu un palīdz rast atbildes uz 
interesējošiem jautājumiem. Var 
jau klejot Google plašumos vien-
atnē vai kopā ar kādu domubied-
ru, taču ērtāk un aizraujošāk, 
ja mākslas profesionālis iejūtas 
gida lomā un mērķtiecīgi norā-
da uz kultūrvēsturiskām sakarī-
bām. Elga Grīnvalde pārskatam 
uz lielā ekrāna un salīdzināšanai 
bija atlasījusi līdzīgus sižetus, lai 

uzskatāmi parādītu, kā tie dažā-
dos periodos attēloti svētbildēs, 
freskās, sadzīvisku ainu glezno-
jumos un kā autori izstrādāju-
ši cilvēku vaibstus, apģērba un 
priekšmetu aprises.

«Lai nebūtu garlaicīgi», māks-
liniece demonstrēja arī gleznie-
cības paraugus, kas apvienoti 
muzikālos videoklipos. Precīzu 
attiecīgā laikmeta noskaņu ra-
dīja, piemēram, fonam izvēlētie 
Bizantijas pareizticīgo dziedā-
jumi un daudzbalsu skanējums 
madrigālos. Lektore akcentēja 
dažādu mākslas veidu un tēlo-
tājmākslas žanru savstarpēju 
saistību. Stāstīja par to, kā ar-
hitektūras attīstība «nolasāma» 
gleznās, kā izpaužas izteiksmes 
līdzekļu pārmantojamība cauri 

gadsimtiem, kā Eiropas kultū-
ras mantojuma spožākās daļiņas 
turpina dzīvi citās formās - vai 
tas būtu slavenas freskas frag-
ments Itālijas izdotā pastmarkā 
vai atpazīstamu tēmu rimeiki ar 
mūsdienu floristu un fotogrāfijas 
līdzdalību.  

Lekcijas apmeklētāji apska-
tīja arī ekspresizstādē izliktos 
pašas lektores darbus, kas ta-
puši, ietekmējoties no viduslai-
ku mākslas dižgaru veikuma. 

Elga ieteica - ja ir iespēja, vajag 
braukt uz citām valstīm un ska-
tīt vizuālās mākslas šedevrus 
klātienē. Bet cikla nākamajā lek-
cijā, kas turpat bibliotēkā notiks 
12. decembrī, viņa pievērsīsies 
barokam un klasicismam.

«Interesants skats no malas,» 
pēc lekcijas sacīja viena no da-
lībniecēm Marsela Mašiņenkova. 
«Ir būts Lukā, Venēcijā, bet tur 
pārņēma citas sajūtas, te - bau-
di konkrētu lietu. Gribas saprast 
to atšķirību, kuram laika pos-
mam kas raksturīgs. Varētu jau 
vēl plašāk izvērst un stāstīt vai-
rāk arī par arhitektūru, modi. 
Pirmajā lekcijā guvām vispārīgu 
pārskatu par visu attīstību. Tā ir 
liela māksla salikt svarīgāko un 
parādīt tik vienkārši!»

Arī Daina un Elīna Rudzītes 
bija to iecavnieku skaitā, kas ap-
meklēja abas cikla lekcijas un to 
norisi vērtēja pozitīvi - atkārtoju-
šas visu, ko mācījušās skolā, bet 
toreiz tas noticis citādi. «Šādas 
lekcijas Iecavā ir kaut kas nebi-
jis,» secina Daina, un viņas meita 
piebilst, ka gūtie iespaidi ir jauki: 
«Viss tiek pastāstīts īsi un kodolī-
gi, fonā skan attiecīgi piemeklēta 
mūzika. Bildēs skatīt slavenos 
mākslas darbus ir citādi nekā 
klātienē. Florencē tikai izskrējām 
cauri, konkrēti uztvert bija grūti, 
jo pūlis nesa tālāk.» Abas sievie-
tes ir neizpratnē, kas notiek ar 
iecavniekiem - kāpēc maz cilvēku 
apmeklē šādus pasākumus. Ne-
pieciešams vairāk atgādināt un 
informēt? Kā ieinteresēt par nā-
kamajiem pasākumiem? 
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Aizsaulē aizgājuši
Olga Bohane (27.08.1946. - 03.11.2014.)
Jānis Veilands (20.12.1948. - 20.11.2014.)
Andris Grandsbergs (24.06.1942. - 21.11.2014.)

Līdzjūtība

 Šai zemē, šai saulē, 
 Še atnāca viesoties; 
 Viņa saule, viņa zeme, 
 Tā visam mūžiņam.   /Tautasdziesma/

 Izsakām līdzjūtību Annai Taurenei, 
 māsu pavadot mūžībā.

Iecavas internātpamatskolas kolektīvs

Izaicinājums – «Spēka faktors»
Beata Logina

Aigars Žuks

22. un 23. novembrī sporta 
namā «Dartija» norisinājās 
GPC 2014 atklātais Latvijas 
čempionāts spēka trīscīņā 
un svara stieņa spiešanā, ko 
rīkoja sporta klubs FORTE 
IECAVA. Sacensības notika 
projekta «Spēka faktors» 
ietvaros ar Iecavas novada 
domes atbalstu. 

Čempionātā piedalījās 120 
sportistu no dažādām Latvijas 
pilsētām, kā arī lietuvieši no Bir-
žiem. Tā kā Lietuvā notiek maz 
sacensību, tad mūsu kaimiņi 
brauc uz sacensībām Latvijā, bet 
īpaši ir iecienījuši tieši Iecavu. No 
Biržiem sacensībām bija pietei-
kušies septiņi sportisti, informē 
Andis Kaspars, FORTE IECAVA 
vadītājs.

No pieteiktajiem 23 iecavnie-
kiem uz starta izgāja tikai 16. 
Vairāki sportisti nevarēja piedalī-
ties sacensībās, jo 22. novembris 
bija pārceltā darba diena, bet Jā-
nis Kalniņš, kuram šī būtu bijusi 
debija, nepiedalījās traumas dēļ. 
Tomēr priecēja fakts, ka koman-
dai pievienojušies vairāki jauni 
sportisti un viņiem šīs bija pir-
mās šāda veida sacensības dzī-
vē. Mums bija ja ne stiprākā, tad 
skaistākā komanda gan, atzīst 
Andis Kaspars. Iecavnieku rindās 
startēja piecas daiļā dzimuma 
sportistes: spēka trīscīņā - Kris-
tīne Geceviča, svara stieņa spie-
šanā guļus – Vita Skuja, Sandra 
Kumakova, Natālija Pavperova 
un Liene Beikmane, pēdējām di-
vām šīs bija pirmās sacensības. 
Neskatoties uz īso trenēšanās 
periodu, visām izdevās uzrādīt 
labus rezultātus. 1. vietu izcīnī-
ja Natālija, Sandra un Vita, bet 
Liene ieguva 2. vietu. Ne vieta, 
bet pārliecība, pieredze un star-
ta punkts, no kura turpināt sevi 
pilnveidot, lai sasniegtu lielākus 
rezultātus, tas bija meiteņu gal-
venais sasniegums, saka kluba 
vadītājs.

Vīriešu konkurencē debitēja 

Raivo Feldmanis, kas pabeidza 
sacensības ar labiem rezultātiem 
un izcīnīja 2. vietu, kopsummā 
piekāpjoties par 22,5 kilogra-
miem savam titulētākajam sān-
censim no Lietuvas O. Savčenko. 
Jāpiebilst, ka Raivo spēka trīs-
cīņā ir trenējies vienu mēnesi. 
Labus rezultātus uzrādīja Intars 
Baumanis (16 gadi), pietupienos 
paceldams 230 kilogramus (jauns 
Latvijas rekords jauniešiem sva-
ra kategorijā -67,5 kg), spiešanā 
guļus 125 kg (Latvijas rekords), 
vilcē 220 kg (Latvijas rekords) un 
kopsummā savācot 570 kg, kas 
arī ir jauns Latvijas rekords. An-
dis Kaspars uzskata, ka šie Inta-
ra rezultāti ir pietiekami, lai jau 
nākamajā gadā konkurētu stip-
rajā OPEN (24-39 gadi) vecuma 
grupā un iekļūtu ja ne trijniekā, 
tad ļoti tuvu tam: «Jo tikai sīvā 
cīņā aug sportistu rezultāti.»

Sacensības spēka trīscīņā 
FORTE IECAVA vadītājs raksturo 
kā «cīņu līdz pēdējai asins lāsei». 
Vairākās svara kategorijas vietu 
sadalījums tika noteikts pēdējā 
vilces disciplīnā. Vislielāko intri-
gu sarūpēja sportisti - Ivars Cīru-
lis (Gold Barbell), Austris Šaicāns 
un Jevgēnijs Artemjevs (FORTE 
IECAVA) - svara kategorijā līdz 
110 kg, kur vietas tika sadalītas 
pēdējos divos piegājienos un due- 
ļa uzvarētāju noteica personī-
gais svars. Tāda pati cīņa no-

tika komandu vērtējumā, kur  
1. vietas pārsvars pār 2. vietu bija  
251 punkts, bet 3. vietas pār-
svars pār 4. vietu 61 punkts,  
t. i., Gold Barbell – 3802, FORTE 
IECAVA – 3551, Bauska – 2486, 
Birži – 2425 punkti. Sacensību 
laikā tika laboti vairāki rekordi.

Ne mazāk spraiga cīņa nori-
sinājās sacensību otrajā dienā. 
Par interesantu noslēgumu parū-
pējās sportisti svara kategorijā - 
100 kg (Andris Spilva (Rīga), 
Viesturs Eidemanis, Mārtiņš 
Apškalns (Kuldīga)), kuru rezul-
tāti bija blīvi viens pie otra, kā 
arī svara kategorijās -90 kg (Vja-
česlavs Ļetļans (RIGA STRONG), 
Gatis Biezais (Talsi), Romāns 
Dauksts (TITAN), -110 kg (Mak-
sims Gordejevs (FORTE IECAVA), 
Jevgēnijs Artemjevs (FORTE IE-
CAVA), Deniss Haritesku (Rīga)). 
Svara kategorijā -90 kg favorīts 
bija Ļetļans, kas arī izcīnīja uz-
varu, bet otrās vietas likteni no-
teica sportista svars, jo rezultāti 
bija vienādi. Šajā duelī uzvarēja 

G. Biezais, aiz sevis atstājot R. 
Daukstu. 

110 kg svara kategorijā cīņa 
par čempiona titulu noritēja 
starp FORTE IECAVA sportistiem. 
Rezultāti bija identiski vienādi, 
proti, 232,5 kg, bet par cīņas uz-
verātāju kļuva M. Gordejevs, kas 
bija vieglāks par J. Artemjevu.  
3. vietā ierindojās D. Haritesku ar 
paceltiem 215 kg. 

Tāpat kā dienu iepriekš, 
spraiga cīņa notika arī koman-
du vērtējumā. Līderos izvirzījās 
RZG komanda, kas vadības gro-
žus tā arī neatdeva un izcīnīja  
1. vietu (1943 punkti), bet pārē-
jo vietu sadalījumu bija tik blīvs, 
ka vietas varēja mainīties, ja ko-
mandām būtu līdzi atbraucis 
vēl viens sportists. FORTE IECA-
VA pazaudēja iespēju izvirzīties  
2. vietā, neiegūstot punktus no 
diviem sportistiem, kas sacensī-
bas pabeidza bez ieskaites. Tas 
iecavniekiem nodrošināja tikai 
3. vietu (1459 punkti) komandu 
vērtējumā. Mūsu stipriniekus 
apsteidza Kuldīgas komanda ar 
1510 punktiem, bet 4. vieta, at-
paliekot par nieka 36 punktiem 
no 3. vietas, tika Bauskai.

Nākamās sacensības klubam 
būs decembrī Dobelē, kur norisi-
nāsies WPC Latvijas čempionāts 
spēka trīscīņā un svara stieņa 
spiešanā guļus.

Sporta kluba FORTE IECAVA 
vadība pateicas Iecavas nova-
da domei par finansiālo atbal-
stu, SAKS «DARTIJA» vadītājam 
Guntim Pakalnam par viemīlīgo 
uzņemšanu un telpu nodrošinā-
šanu, kā arī kluba biedriem Mār-
tiņam Rīnam, Sergejam Kuma-
kovam, Armandam Skujam un 
Mārim Rāzmanim par brīvprātīgo 
darbu sacensību laikā. 

Pateicība : : :

Paldies visiem iecavniekiem un viesiem, kas novērtējuši manu 
darbu. Piešķirtais Goda raksts - tie ir visi jūsu labie vārdi. 
Paldies arī kultūras nama kolektīvam par jauko svinīgo 
sarīkojumu. Lai visiem kluss un mierīgs adventes laiks!

 Pašvaldības dārzniece Sarmīte Avota
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Reklāma un sludinājumi : : : Aicina darbā : : : Kultūras namā 
29. novembrī plkst. 14:00 

jutekliska komēdija  
normāliem cilvēkiem  

«GRIBU BĒRNU».    
Lomās: Ģirts Ķesteris, Maija 
Doveika, Zane Daudziņa vai  

Marija Bērziņa un Aldis Siliņš.
Biļešu cenas: 7; 9; 10 eiro. 

6. decembrī plānotais
koncertuzvedums 
«VITAS VĒSTULES 

ZIEMASSVĒTKOS» - 
ATCELTS! 

12. decembrī plkst. 17:00
pie kultūras nama

LIELĀS EGLES IEDEGŠANA
kopā ar Smurfiem.

17. decembrī plkst. 18:00
Iecavas Mūzikas un 

mākslas skolas 
ZIEMASSVĒTKU  

KONCERTS.

20. decembrī plkst. 18:00 
KORU SADZIEDĀŠANĀS 
«Gandrīz Ziemassvētku 

koncerts». 

25. decembrī plkst. 20:00
ZIEMASSVĒTKU BALLE 

kopā ar grupu «Galaktika».
Visas biļetes jau pārdotas!

26. decembrī 
plkst. 14:30 un 17:00 

(iespēja izvēlēties laiku)
ZIEMASSVĒTKU 

PASĀKUMS BĒRNIEM 
«Piparkūkas sirds». 

Interaktīva luga ar aktīvu 
bērnu darbošanos un 
Ziemassvētku vecīša 

gaidīšanu. Bērni pasāku-
mam jāpiesaka 

līdz 13. decembrim. 
Ieeja - bez maksas. Ziemas-
svētku paciņas cena - 5 eiro.

1. janvārī plkst. 1:00-6:00
GADU MIJAS BALLĒ

par labu mūziku rūpēsies 
muzikants 

Māris Sevastjanovs. 
Biļešu cena – 7 eiro.

Vietu skaits ierobežots!
Informācija par pasākumiem un 

biļešu rezervācija  
pa tālr. 29391534; 22042081; 

26666126; 63941234. 

◊  Smilts, grants, šķembas, melnzeme, 

kūtsmēsli, būvgružu izvešana

◊  Pašizgāzējs ar 12 m3 konteineru

(konteineru īre 12 m3 un 18 m3)

◊  Ķēžu ekskavatora pakalpojumi

◊  Universālā ekskavatora pakalpojumi

Tālr. 29457686.

SIA «SKUJENIEKI» pārdod:
- dažādu veidu malku, t. sk. 
skaldītu malku un nomaļus;
- zāģmateriālus pēc 
pasūtījuma.
Tālr. 29452087.

◊ Attīrām aizaugušas  
    platības.
◊ Pērkam zarus un lapu  
    koku cirsmas.
◊ Sniedzam šķeldošanas  
    pakalpojumus.

Tālr. 26322087; 29184853.
www.tpauto.lv

AUTOSKOLA ZAMS        
Edvarta Virzas ielā 21a  (pretī autoostai)         

95. kods ; A; B; C; D; E kateg.              
velosipēdu un mopēdu vadītāju kursi           

   piesakies: www.zams.lv     
   tālr. 29121985; 28482101   

Dažādi : : :

Iecavas novada sacensības 
galda tenisā - 2. kārta 

27. novembrī plkst. 18.30 

Iecavas novada  
2014. gada atklātās 

sacensības badmintonā 
28. novembrī plkst. 18.30

Latvijas Republikas 
14. atklātais veterānu 

čempionāts galda tenisā 
29. novembrī plkst. 12.00 un 

30. novembrī plkst.10.00 

Iecavas  novada 20. atklātā 
basketbola čempionāta 

komandu pārstāvju 
sanāksme un izloze 

2. decembrī plkst. 20.00

LBL 3:  
3. decembrī plkst. 20.30 

BK Dartija - OC Limbaži-2.

IECAVAS NOVADA 
SPORTA SKOLAS 

«DARTIJA» ATKLĀTĀS 
VIEGLATLĒTIKAS 

SACENSĪBAS TELPĀS  
(1. posms)

3. decembrī plkst. 16.00 
A grupa (1998.-99. g. dz.) 
jauniešiem un jaunietēm, 

kā arī juniori (1996.-97. g. 
dz.) tikai jauniešiem. 

Sporta namā

230 V, 400 V dzirnavas, 
drupinātāji, barību 
smalcinātāji, inkubatori, 
motobloki. Pieteikties: 
www.visasdzirnavas.lv, 
27636888.

Viens no lielākajiem agrobizne-
sa uzņēmumiem SIA «Latagro-
koncerns» meklē pārdošanas 
menedžerus. Apmācām, ja nav 
pieredzes. CV sūtīt uz:
info@agrokoncernas.lv.

Pašvaldības veselības 
veicināšanas koordinētāja 

aicina NūJOT KOPĀ!
Tiekamies katru 

trešdienu plkst. 14.00 
parka estrādē.

Nūjas saņemsiet uz vietas. 
Uzziņas pa tālr. 63963403, 

25338834 (Elīna).

Vēlas strādāt : : :
Sieviete meklē darbu 
lauksaimniecībā. Pavāres 
izglītība. Izskatīs arī citus darba 
piedāvājumus. Tālr. 22488443.

Sieviete meklē aprūpētājas, 
apkopējas vai auklītes darbu. 
Tālr. 20506870.

Mikrouzņēmums «RS» meklē 
palīgu celtniecības 
darbos ar šofera tiesībām. 
Tālr. 26847831.

1. decembrī plkst. 17.00 
aicinām uz  

Tuperware 

rudens/ziemas kataloga 
prezentāciju, 

kas notiks krogā ‘‘Sombrero’’, 
Rīgas ielā 31. 

Ieeja bez maksas.

SIA «Dzīvokļu komunālā saimniecība», reģ. Nr.43603016206, 
 Edvarta Virzas ielā 21a, Iecavā, Iecavas novadā, informē:

pamatojoties uz Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas komisijas 
padomes 2014. gada 13. novembra lēmumu Nr. 297,
tiek apstiprināts ūdensapgādes pakalpojumu tarifs 

0,71 EUR/m3 (bez PVN)
un kanalizācijas pakalpojumu tarifs 1,57 EUR/m3 (bez PVN).

Tarifa spēkā stāšanās datums - 2015. gada 1. janvāris. 
Regulatora lēmums lasāms mājaslapā www.iecava.lv.

AsIns Donoru DIenA 

Valsts asinsdonoru centra 
speciālizētais 
autobuss gaidīs 
donorus pie  
Iecavas veselības 
centra 4. decembrī 
plkst. 9:30-13:00.


